

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့(၃၀. ၁၂. ၂၀၁၃)
ရက်နေ့တွင် ဟိုပန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂) ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်
ဦးစိုင်းလှဖေ တင်သွင်းသည့် အဆိုဆိုင်ရာ ဆောင်ရွက်ချက်များ

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၀)ဖြစ်ပါတယ်။ ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဖေမှ အဆိုတင်သွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဖေ၊ ဟိုပန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်ကြီးများ ကြွရောက်လာသော ဧည့်သည်တော်များ အစည်း အဝေးကို တက်ရောက်နေကြသော ပုဂ္ဂိုလ်များအားလုံး ကိုယ်စိတ်နှစ်ဖြာ ကျန်းမာ၊ ချမ်းသာကြပါစေ ကြောင်း ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သရင်း ရိုသေဂါရဝ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။

ကျွန်တော်ကတော့ ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းလှဖေ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်သွင်းမည့် အဆိုက ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် ဥပဒေဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ရေး ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း အဆိုဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ကျွန်တော်တို့ မြန်မာနိုင်ငံက ချီတက်နေသော ဒီမိုကရေစီစနစ်ကို ပြန်လည် ဆန်းစစ်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် အုပ်ချုပ်မှု စနစ်မှာ-

- (၁) နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး၊ ဒုတိယသမ္မတ(၂)ဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊
- (၂) ဝန်ကြီးချုပ်ဦးဆောင်သော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊
- (၃) ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊

ဟူ၍တွေ့ရှိရပြီး ပြည်သူများ၏ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြှောက်သော အုပ်ချုပ်သူများဖြစ်ပါသည်။ ကျန်နေသော ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများမှာ ပြည်သူများမှ ရွေးချယ်သောစနစ် မဟုတ်သေးကြောင်း တွေ့ရှိရပါသည်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ရိုးရိုးလေးတွေးပြီး ရိုးရိုးလေးဥပမာပေးရ မည်ဆိုလျှင် ဘောလုံး အသင်းတစ်သင်း၏ ဖွဲ့စည်းပုံကိုအခြေခံပြီး ဥပမာပေးပါရစေ။

- (၁) တည်ငြိမ်အေးဆေးပြီး တိကျမှန်ကန်သော ဂိုးသမားနှင့်တူသည့် သမ္မတကြီး၊ ဒုတိယသမ္မတ နှစ်ဦးနှင့် ပြည်ထောင်စုအစိုးရ အဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးများ၊
- (၂) ဖြောင့်မတ်တည်ကြည် တောင့်တင်းခိုင်မာသည့် နောက်တန်းနှင့်တူသော တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်များ၊
- (၃) လျင်မြန်ဖျတ်လတ်ပြီး တိကျသည့် ရှေ့တန်းနှင့် တူသော ရပ်ကွက်နှင့်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး များ

ဟူ၍ဖြစ်ပါသည်။

ဒီနေရာမှာ ရှေ့တန်းနှင့် နောက်တန်းကို ဟန်ချက်ညီ ချိတ်ဆက်ပေးနိုင်သော အလယ်တန်းနှင့်တူသည့် ခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ လိုအပ်နေသေးကြောင်း တွေ့ရမှာဖြစ်ပါတယ်။ ယခုလက်ရှိ အုပ်ချုပ်ပုံမှာ ပြည်ထောင်စုအစိုးရက တိုက်ရိုက်ခန့်ပေးသော ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ဖြစ်ပါသည်။ ပြည်သူလူထုအများစု၏ အမြင်မှာ ဒီမိုကရေစီစနစ်ဟု ဆိုသော်လည်း ခေတ်အဆက်ဆက်က ဥက္ကဋ္ဌအမည်ကနေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဟူ၍ အမည်ပြောင်းထားသူများ ဖြစ်ကြောင်း

ထင်မြင်နေပါသည်။

ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ တင်မြောက်သော ဥပဒေပေါ်ပေါက်လာပြီး ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြောက်ပေးသော အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ပေါ်ပေါက်လာမှသာ ပြီးပြည့်စုံသော ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်လာမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ယခုကျွန်တော်တင်သွင်းသော အဆိုကို လာမည့် ၂၀၁၅ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ရည်ညွှန်းခြင်းမဟုတ်သလို ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲအတွက် ရည်ညွှန်းခြင်းလည်း မဟုတ်ပါ။ ကျွန်တော်၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်မှာ ပိုမိုပြည့်စုံသော ဒီမိုကရေစီစနစ် ဖြစ်ပေါ်လာရေး၊ နောင်လာ နောက်သားများအတွက် ကောင်းမွန်သော အမွေပေးနိုင်ရန် ပထမအကြိမ်သက်တမ်းမှာ မျိုးစေ့ချပေးပြီး ဒုတိယသက်တမ်းမှာ ပြုစုပျိုးထောင်ပြီး တတိယသက်တမ်းမှာ သို့မဟုတ် လာမည့်သက်တမ်းတစ်ခုခုမှာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဆိုလျှင် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်လာမှာဖြစ်ကြောင်း တင်ပြအပ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား။ ဒီမိုကရေစီဆိုသည့် အယူအဆတစ်ခု၊ စံတန်ဖိုးတစ်ခုကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် အပြီးသတ်ပန်းတိုင် မရှိနိုင်သဖြင့် ပြောင်းလဲနိုင်သော အခြေအနေ အချိန်အခါများဖြင့်သာ ကြိုးပမ်းအားထုတ်ပေးရန်လိုပါသည်။ မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီ ခရီးအတွက် လတ်တလော လိုအပ်နေမှုများကို ဖော်ပြပါ ဆိုလျှင်ဒီမိုကရေစီတွင် ပါဝင်သော မတူကွဲပြားသည့် အသံများကို လေးစားခြင်း၊ ပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးခြင်း၊ ဖြောင့်ဖျတ်တိုက်တွန်းခြင်းဖြင့် ဆောင်ရွက်ညှိနှိုင်း ဆွေးနွေးခြင်းသည်သာ အလိုအပ်ဆုံးနှင့် အခရာအကျဆုံး ဖြစ်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆမိပါသည်။

ထို့ကြောင့် ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများနှင့် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ် တင်မြောက်သည့် ဥပဒေပေါ်ပေါက်လာနိုင်ရေး ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း အဆိုကို လေးလေးနက်နက် တင်သွင်းအပ် ပါသည်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုကို ထောက်ခံမည့် ကိုယ်စားလှယ် ရှိပါက ဆက်လက်ဆောင်ရွက်ပါ။

ဦးခွန်ထွန်း၊ မက်မန်းမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်မှ အရာရှိ၊ အရာခံ များနှင့် အထူးဖိတ်ကြားထားသော ဧည့်သည်တော်များအားလုံး ကိုယ်၏ကျန်းမာခြင်း၊ စိတ်၏ချမ်းသာခြင်းနှင့် ပြည့်စုံကြပါစေ။

ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြောက်သည့် ဥပဒေဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ရေး ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း အဆိုကို ကျွန်တော့် အနေဖြင့် လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံအပ်ပါတယ်ခင်ဗျား။

အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်က လက်ခံ ဆွေးနွေးရန်မသင့်ကြောင်း ဆုံးဖြတ်ပါက ယင်းအဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် မသင့်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။(သို့မဟုတ်)

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန်ဆုံးဖြတ်ပါက ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ရှိလျှင် အမည်စာရင်းတင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ဥက္ကဋ္ဌက ကြေညာခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းလှဖေ တင်သွင်းသော အဆိုကို လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် တစ်ဦးက ထောက်ခံသွားပါတယ်။ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြောက်သည့် ဥပဒေဖြစ်ပေါ်လာရေး ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း ဖြစ်ပါတယ်။

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သင့်မသင့် လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒကို ရယူပါမယ်။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များက သဘောတူပါသလားခင်ဗျား။

[သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်မေးမြန်းပါသည်။ လွှတ်တော်က အတည်ပြုပါသည်။]

အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူသည့် ကိုယ်စားလှယ်ရှိပါသလားခင်ဗျား။ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် သဘောမတူတဲ့ ကိုယ်စားလှယ် မရှိတဲ့အတွက် ဦးစိုင်းလှဖေရဲ့ အဆိုကို လက်ခံဆွေးနွေးရန် လွှတ်တော်က သဘောတူကြောင်း ကြေညာပါတယ်။ ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဖေ တင်သွင်းတဲ့အဆိုကို ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၃၁ ရက်နေ့ အင်္ဂါနေ့မှာ ဆွေးနွေးပါမယ်။

ဆွေးနွေးမည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအနေဖြင့် အစည်းအဝေးရပ်နားတဲ့အခါမှာ ဒီကနေ့ ညနေပိုင်းမှာ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ရုံး ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးထံ အမည်စာရင်း ပေးသွင်းဖို့ဖြစ်ပါတယ်။

ပထမအကြိမ်ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ဒုတိယနေ့(၃၁. ၁၂. ၂၀၁၃) ရက်နေ့တွင် အဆိုကို ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များက ဆွေးနွေးခြင်း

ဥက္ကဋ္ဌ။ အစီအစဉ် (၁၃)ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းလှဖေ၊ ဟိုပန် မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ် တင်မြှောက်သည့် ဥပဒေ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ရေး၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း ” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်(၁)ဦးက ဆွေးနွေးဖို့ စာရင်းပေးထားပါတယ်။

အဆိုကိုဆွေးနွေးဖို့ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၁)မှ ဒေါ်အေးချိုစိန်ကို ဖိတ်ခေါ်ပါတယ်။

ဒေါ်အေးချိုစိန်၊ ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)။လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှင်၊ ပထမအကြိမ် ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော် အဋ္ဌမပုံမှန်အစည်းအဝေး ပထမနေ့က အဆိုတင်သွင်းသွားတဲ့ ဟိုပန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)က ဦးစိုင်းလှဖေရဲ့ “ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး များ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် ဥပဒေဖြစ်ပေါ် လာနိုင်ရေး၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း ” အဆိုကို ဖယ်ခုံမြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၁)မှ ကျွန်မ ဒေါ်အေးချိုစိန်က ဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လေးစားအပ်တဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးရှင်၊ အစိုးရသစ်လက်ထက်မှာ သန့်ရှင်းသောအစိုးရ၊ ကောင်းမွန် သော အုပ်ချုပ်ရေးဖြစ်လာစေရေးအတွက် အဖက်ဖက်က အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။ နိုင်ငံတော်ရဲ့ အကြီးအကဲသမ္မတမှ အစပြု၍ ပြည်ထောင်စုအဆင့်၊ ပြည်နယ်/တိုင်းဒေသကြီးအဆင့် ပြုပြင် ပြောင်းလဲမှုများကိုလည်းတဖြည်းဖြည်းခြင်း ဆောင်ရွက်နေသော်လည်း တခါတရံမှာ ပြည်ထောင်စုအဆင့် ပြောင်းလဲမှုများကို အောက်ခြေအဆင့်ထိ လမ်းညွှန်ကြီးကြပ်သော်လည်း လိုက်နာမှုအားနည်းခြင်းတို့ကြောင့် ထိရောက်မှု သိပ်မရှိတာကို တွေ့မြင်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အချို့သော ဝန်ထမ်းများသည် နိုင်ငံတော်၏ မူဝါဒများကို မသိကျိုးကျွံပြုကာ ပိုနေမြဲကျားနေမြဲအတိုင်း ရှိနေတာကိုလည်းတွေ့ရှိရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဥပမာ- သီပေါမြို့နယ်၊ မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းစိန်ဝင်း တင်ပြချက်ဟာ လက်တွေ့ သာဓက ဖြစ်ပါတယ်။ မိမိတို့ ကိုယ်စားလှယ် များအနေဖြင့် တွေ့မြင်သိရှိနေရသော်လည်း အဲဒီဝန်ထမ်းများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၏ မြို့နယ်အဆင့်အကြီးအကဲ သည် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ ဖြစ်နေသည့်အတွက် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၏ အကြံပြုချက်၊ ညှိနှိုင်းချက်များဟာ တခါတရံထိရောက်မှုမရှိတာကို တွေ့ရှိရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ယခုအခါ အချို့မြို့နယ်များတွင် အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် ဥပဒေပြုရေးကို မြို့နယ်ကော်မတီများ ကြားခံလျက် ထိန်းညှိမှု အသင့်အတင့်အောင်မြင်နေသော်လည်း အချို့သော မြို့နယ်များမှာထိန်းညှိမှု လက်မခံသည်ကိုလည်း တွေ့မြင်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်မိန့်ခွန်းမှာ မှာကြားသလိုပဲ ကျွန်မတို့ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက် ရာမှာဌာနဆိုင်ရာလုပ်ထုံးလုပ်နည်းများထိခိုက်စေရေးနှင့် ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲ၏ လုပ်ပိုင်ခွင့်အား ဝင်ရောက်စွက်ဖက်မှု မဖြစ်စေရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်သင့်သည်ဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့ရဲ့ ပြည်သူ့ ကိုယ်စားလှယ် များသည်လည်း ဌာနဆိုင်ရာရဲ့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို သေချာဂနစွာ လေ့လာဆောင်ရွက် သင့်ပါတယ်။

လေးစားအပ်တဲ့ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနဲ့ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အခန်း (၅)၊ ပုဒ်မ (၂၈၉)မှာ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ရပ်ရွာက ကြည်ညိုလေးစားပြီး သိက္ခာသမာဓိရှိသည့် ပုဂ္ဂိုလ်တစ်ဦးကို ဥပဒေနှင့်အညီ ခန့်အပ်တာဝန်ပေးဆောင်ရွက်စေရမည်လို့ ဖော်ပြပါရှိ ပါတယ်။ ရပ်ကွက်/ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ရွေးချယ်ဖို့အတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများထုတ်ပြန်ပြီး ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြောက်မှု ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်ကိုလည်း တွေ့ရှိရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

သို့သော် မြို့နယ်/ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများအား ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ အခန်း(၅)၊ ပုဒ်မ ၂၈၈ အရ တိုက်ရိုက် တာဝန်ပေးအပ် ဆောင်ရွက်စေတာကြောင့် အချို့မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၏ အားနည်းချက်၊ မှားယွင်းချက်များရှိသော်လည်း ပြည်သူလူထုက ကန့်ကွက်ထုတ်ပယ်ပိုင်ခွင့် မရှိပါဘူး။

ပြောင်းလဲလာတဲ့ နိုင်ငံရေး ရေစီးကြောင်းအရ ခရိုင်/ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒဖြင့် ရွေးချယ်တင်မြောက်သော ကိုယ်စားလှယ်များအား ခန့်အပ်တာဝန် ပေးအပ်သင့်ပါတယ်။ ဒီလို ရွေးချယ်တင်မြောက်တာဝန်ပေးခြင်းဖြင့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်က အမှားအယွင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ရင်လည်း ပြည်သူလူထုကပဲ ထိန်းညှိပေးနိုင်၊ ဖြုတ်ချနိုင်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ၊ ပုဒ်မ ၂၈၈ အားပြင်ဆင် နိုင်ရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ဆောင်ရွက်ရမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါကြောင့် ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ် အမှတ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဖေ၏ “ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒနှင့် အညီ ရွေးချယ်တင်မြောက်သည့် ဥပဒေ ဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ရေး၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း” အဆိုကို လေးလေးနက်နက် ထောက်ခံရင်း နိဂုံးချုပ် အပ်ပါတယ်။

အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင်မှ ဆွေးနွေးရှင်းလင်းခြင်းနှင့် လွှတ်တော်၏ အဆုံးအဖြတ်ရယူခြင်း။

ဥက္ကဋ္ဌ။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ဝင် ဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်းဆွေးနွေးပေးဖို့ ဖြစ်ပါတယ်။

ဦးအောင်ကျော်ညွန့်၊ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီး။ လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော် ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်အားလုံး မင်္ဂလာပါလို့ နှုတ်ခွန်းဆက်သအပ်ပါတယ်။ ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်(၂)မှ ဦးစိုင်းလှဖေ၏ “ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြောက်သည့် ဥပဒေဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ရေး၊ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စု လွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်း သွားသင့်ကြောင်း ” အဆိုကို ကျွန်တော် ရှမ်းပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ကိုယ်စား စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေးဝန်ကြီးမှ ရှင်းလင်းတင်ပြဆွေးနွေးသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အနေဖြင့် ခေတ်မီဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော စည်းကမ်း ပြည့်ဝသည့် ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်ကို ပြည်သူများရဲ့ ဆန္ဒနဲ့အညီ ဖော်ဆောင်တည်ဆောက်နေသည့် အချိန်အခါ ဖြစ်ပါတယ်။ ထိုသို့တည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် နိုင်ငံတော်အတွင်းရှိ ဥပဒေအားလုံးရဲ့ အခြေခံ ဖြစ်သော ၂၀၀၈ ခုနှစ် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

၂၀၀၈ ခုနှစ်တွင် ပြည်သူလူထု ၉၂ ရာခိုင်နှုန်းကျော်သော မဲဆန္ဒဖြင့် ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပါ အခန်း(၅)အုပ်ချုပ်ရေးအပိုင်းတွင် ပြည်ထောင်စုအစိုးရအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းမှ ပြည်ထောင်စု ရာထူးဝန်အဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းခြင်းအထိ ပြဋ္ဌာန်းထားပြီး တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ သို့မဟုတ် ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဖွဲ့စည်းထားခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ခရိုင်/မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး၊ ရပ်ကွက် သို့မဟုတ် ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအထိ ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။

ခရိုင်/မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေပုဒ်မ ၂၈၈ ၌ “ ခရိုင်အဆင့်နှင့် မြို့နယ်အဆင့်တို့၏ အုပ်ချုပ်ရေးကို နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား တာဝန်ပေးဆောင်ရွက်စေရမည်” ဟု အတိအလင်းပြဋ္ဌာန်းထားပြီး ယင်းပြဋ္ဌာန်းချက်အရ ခရိုင်အဆင့်တွင် ခရိုင်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန အုပ်ချုပ်ရေးမှူးကလည်းကောင်း အသီးသီးစီမံခန့်ခွဲ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ တာဝန်ပေးအပ်ထားသော ခရိုင်မြို့နယ်အဆင့်များတွင် တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်နေရသည့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနရဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအုပ်ချုပ်ရေးကာလ အဆက်ဆက်တွင် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ပါတယ်။

၁၉၅၈ ခုနှစ်၊ လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ပြည်ထဲရေး ဝန်ကြီးဌာနအတွင်းဝန်သည် အထွေထွေအုပ်ချုပ် ရေးလုပ်ငန်းများရဲ့ အကြီးအကဲအဖြစ် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်သကဲ့သို့ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဝန်ထမ်းများ သည် အုပ်ချုပ်ရေးလုပ်ငန်းများကို အဆင့်လိုက် တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ခဲ့ရပြီး ၁၉၆၂ ခုနှစ်၊ တော်လှန်ရေး ကောင်စီ အစိုးရလက်ထက်တွင်လည်း အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဝန်ထမ်းများသည် ဝန်ကြီးဌာနအများအပြားကို တာဝန်ခံ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရပါတယ်။

၁၉၇၂ ခုနှစ်တွင် တော်လှန်ရေးကောင်စီရဲ့ ၁၅-၃-၁၉၇၂ ရက်စွဲပါကြေညာချက်အမှတ် (၉၇)အရ အုပ်ချုပ်ရေးစနစ်သစ် ဖော်ထုတ်ခဲ့ကာ ၁၉၇၄ ခုနှစ်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းပြီးနောက် ခရိုင် အဆင့်ကို ဖျက်သိမ်း၍ ပြည်နယ်/တိုင်း မြို့နယ်ပြည်သူ့ကောင်စီများကို ဖွဲ့စည်း၍ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာနကို နိုင်ငံတော်ကောင်စီလက်အောက်သို့ လွှဲပြောင်း ပေးကာ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန ရုံးအဆင့်ဆင့်သည်လည်း ပြည်သူ့ကောင်စီအဆင့်ဆင့်၏ အခြေခံရုံးများအဖြစ် တာဝန်ပေးထမ်းဆောင် စေခဲ့ပါတယ်။

၁၉၈၈ ခုနှစ်မှ စ၍ နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှု တည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့၊ နိုင်ငံတော်အေးချမ်းသာယာရေး နှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီကာလများတွင် သက်ဆိုင်ရာ အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှူးများသည် မြို့နယ်/ ခရိုင်နှင့် ပြည်နယ်/တိုင်း ငြိမ်ဝပ်ပိပြားမှုတည်ဆောက်ရေးအဖွဲ့နှင့် အေးချမ်းသာယာရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေး ကောင်စီများတွင် အဖွဲ့ဝင်များအဖြစ်လည်းကောင်း၊ အတွင်းရေးမှူးများအဖြစ်လည်းကောင်း၊ ဥက္ကဋ္ဌများအဖြစ် လည်းကောင်း တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့ပါတယ်။

ထိုကဲ့သို့ ခေတ်အဆက်ဆက်နိုင်ငံတော်မှ တာဝန်ပေးအပ်ခဲ့သည့် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်များကို ထမ်းဆောင်ခဲ့သည့် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့် အုပ်ချုပ်ရေးစွမ်းရည် ထက်မြက်

စေရေးနှင့် ပြည်သူများ၏ အကျိုးစီးပွားကို ဖော်ဆောင်နိုင်ရေးအတွက် ဌာနမှ ကိုင်တွယ်ကျင့်သုံးရသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ သာမက အခြားဝန်ကြီးဌာနများမှ ကျင့်သုံးသည့် ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ များကို နားလည်သိရှိနိုင်ရေးအတွက် မိမိဌာနမှ ဖွင့်လှစ်လေ့ကျင့်သင်ကြားပေးသည့် အုပ်ချုပ်မှု ပညာဖွံ့ဖြိုးရေး သင်တန်းကျောင်းသို့ တက်ရောက်လေ့ကျင့်သင်ကြားရသည့်အပြင် ဗဟိုဝန်ထမ်းတက္ကသိုလ်၌ ဖွင့်လှစ်သည့် အရာထမ်း အခြေခံသင်တန်း၊ အရာထမ်းလောင်းသင်တန်း၊ အရာထမ်းငယ် အခြေခံသင်တန်းနှင့် အလယ် အလတ်စီမံခန့်ခွဲမှုသင်တန်းများကို အဆင့်ဆင့်တက်ရောက်လေ့ကျင့်သင်ကြားရပြီး အမှုထမ်းသက် (၁၀)နှစ် ကျော်မှသာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအဖြစ် တာဝန်ပေးအပ်ခြင်း ခံရပါတယ်။

ထိုကဲ့သို့ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာ၌လည်း လက်ရှိနိုင်ငံတော်မှ ဖွဲ့စည်းတာဝန်ပေးအပ်ထားသည့် ခရိုင်/ မြို့နယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ကော်မတီများ၊ အထောက်အကူပြုကော်မတီများနှင့် အခြားသောကော်မတီများ၏ ဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ်တာဝန်ယူပြီး ကော်မတီ၏ ဆုံးဖြတ်ချက်များနှင့်အညီ ပြည်သူလူထု၏ ဆန္ဒကို အလေးထား အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ပေးလျက် ရှိပါတယ်။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာမှာ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၂၊ ၂၀၁၂ ခုနှစ်၊ အမျိုးသားလွှတ်တော်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၆၂ နှင့် ၂၀၁၃ ခုနှစ်၊ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော် ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၈၄ တို့အရ သက်ဆိုင်ရာ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များကို အလေးထား တိုင်ပင်အပ်သော ပုဂ္ဂိုလ်များအဖြစ် မှတ်ယူပြီး ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေး၊ ယခင်ပြဋ္ဌာန်း ခဲ့သည့် တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေများနှင့်အညီ လက်ရှိလွှတ်တော်အသီးသီးမှ အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် ဥပဒေများနှင့်အညီ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

တနည်းအားဖြင့် ခရိုင်/မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများသည် ပြည်သူ့ကရွေးချယ်တင်မြှောက်ထားသည့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များ မဟုတ်သော်လည်း ပြည်သူ့ကြားမှ ပေါက်ဖွားလာသည့် ပြည်သူ့ဝန်ထမ်းများပီပီ ပြည်သူ့ကရွေးကောက်တင်မြှောက်လိုက်သည့် ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တိုင်ပင်ပြီး ပြည်သူ့အကျိုးကို ပြည်သူ့ဆန္ဒနှင့်အညီ အလေးထား အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါတယ်။

သို့ဖြစ်ပါ၍ ၂၀၀၈ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ခရိုင်နှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်နေသည့် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး များသည် ပြည်သူ့က ရွေးကောက် တင်မြှောက်သည့် ကိုယ်စားလှယ်များမဟုတ်သော်လည်း ပြည်သူ့က အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် ဖွဲ့စည်းပုံ အခြေခံဥပဒေနှင့်အညီ ဖွဲ့စည်းထားသည့် လွှတ်တော်အသီးသီးက ပြဋ္ဌာန်းခဲ့သည့် ဥပဒေများ၊ မူဝါဒများ၊ အစိုးရ အဖွဲ့အဆင့်ဆင့် ပြဋ္ဌာန်းသည့် နည်းဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများ၊ ညွှန်ကြားချက်များအရ ပြည်သူများက ရွေးကောက်တင်မြှောက်ထားသော ပြည်သူ့ကိုယ်စားလှယ်ဖြစ်သည့် လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်များအား အလေးထားတိုင်ပင်၍ ပြည်သူ့အကျိုးစီးပွားကို အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နေခြင်းဖြစ်သဖြင့် ခရိုင်၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား ၂၀၀၈ ခုနှစ် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေနှင့် အညီသာ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သင့် ပါကြောင်းနှင့် အဆိုရှင်တင်ပြသော အဆိုကိုလည်း ပြန်လည်ရုပ်သိမ်းပေးနိုင်ပါရန် တင်ပြအပ်ပါတယ်။ ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ တိုင်းဒေသကြီး သို့မဟုတ် ပြည်နယ်လွှတ်တော်ဆိုင်ရာ နည်းဥပဒေပုဒ်မ ၁၁၉၊ ပုဒ်မခွဲ (ဆ)အရ အဆိုတင်သွင်းတဲ့ ကိုယ်စားလှယ်က နောက်တစ်ကြိမ်ဆွေးနွေးခွင့် ရှိပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဖေ၊ ဟိုပုန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ လေးစားအပ်ပါသော ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးနှင့်တကွ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များအားလုံး ကျန်းမာချမ်းသာကြပါစေကြောင်း

ဆုတောင်းမေတ္တာပို့သအပ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တင်သွင်းထားတဲ့အဆိုနှင့် ပတ်သက်၍ အဓိက ရည်ရွယ်ချက်မှာ ပိုမိုပြည့်စုံသော ဒီမိုကရေစီစနစ်ဖြစ်ပေါ်လာရေး၊ နောင်လာ နောက်သားများအတွက် ကောင်းမွန်သော အမွေပေးနိုင်ရန်ပထမအကြိမ် သက်တမ်းမှာ မျိုးစေ့ချပေးပြီး ဒုတိယသက်တမ်းမှာ ပြုစုပျိုးထောင်မည်၊ တတိယသက်တမ်း သို့မဟုတ် လာမည့်သက်တမ်းတစ်ခုခုမှာ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်မည်ဆိုလျှင် ကျွန်တော်တို့ နိုင်ငံအတွက် ပိုမိုကောင်းမွန်လာမှာဖြစ်ကြောင်း ထပ်လောင်းတင်ပြလိုပါတယ်။

လေးစားအပ်ပါသော လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌကြီးခင်ဗျား ဒီမိုကရေစီစနစ်ဆိုသည့်အယူအဆတစ်ခု၊ စံတန်ဖိုး တစ်ခုကို ဖော်ဆောင်ရာတွင် အပြီးသတ်ပန်းတိုင် မရှိနိုင်သဖြင့် ပြောင်းလဲနေသော အခြေအနေအချိန်အခါများ အဖြစ်သာကြိုးပမ်းအားထုတ်ရန်လိုပါသည်။ မြန်မာ့ဒီမိုကရေစီခရီးအတွက် လတ်တလောလိုအပ်နေမှုများကို ဖော်ပြပါဆိုလျှင် ဒီမိုကရေစီတွင်ပါဝင်သော မတူကွဲပြားသည့်အသံများကို ကွဲပြားခြင်း၊ ပွင့်လင်းစွာဆွေးနွေးခြင်း၊ ဖြောင်းဖျတ်တိုက်တွန်းခြင်းနှင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခြင်းသည်သာ အလိုအပ်ဆုံးနှင့် ခရာအကျဆုံးဖြစ်သည်ဟု ထင်မြင်ယူဆမိပါသည်။ ဒါကြောင့် အဆိုနှင့်ပတ်သက်၍ အဆိုတင်သွင်းချက်ဟာ ကျွန်တော်တို့ ရှမ်းပြည်နယ် တစ်ခုတည်းသာမကပဲ တစ်နိုင်ငံလုံးနှင့် သက်ဆိုင်တဲ့အဆို ဖြစ်တဲ့အတွက် အများနှင့်သက်ဆိုင်တဲ့ ရှမ်းပြည်နယ် လွှတ်တော်ကို အပ်နှံပါတယ်။ အားလုံးကို ကျေးဇူးတင်ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ဤကိစ္စနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး အနည်းငယ် ဆွေးနွေးလိုပါတယ်။ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၈၈ မှာ “ ခရိုင်အဆင့်နှင့် မြို့နယ်အဆင့်တို့၏ အုပ်ချုပ်ရေးကို နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား တာဝန်ပေး ဆောင်ရွက်စေရမည်” ဟု ပြဋ္ဌာန်းထားပါတယ်။ ယခုကိစ္စဟာ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ပြီးမှသာလျှင် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်နိုင်တဲ့ကိစ္စ ဖြစ်ပါတယ်။ ဦးစိုင်းလှဖေရဲ့အဆိုသည် အများပြည်သူလိုလားတဲ့ အချက်ဖြစ်တယ်ဆိုတာ လက်ခံယုံကြည်ပါတယ်။ ယခုကာလသည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈)ကို တစ်နိုင်ငံလုံးအတိုင်းအတာအရ ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လေ့လာသုံးသပ်နေတဲ့ ကာလဖြစ်ပါတယ်။ ပုဒ်မ ၂၈၈ အပါအဝင် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေစာအုပ်ထဲမှာ ပါရှိတဲ့ ပုဒ်မပေါင်း ၄၅၇ ခုလုံးကို သုံးသပ်ပြင်ဆင်နိုင်ရန် တင်ပြချက်ကို လက်ခံစဉ်းစား ဆောင်ရွက်နေတဲ့ အချိန်အခါကောင်းလည်း ဖြစ်ပါတယ်။ မူလပြဋ္ဌာန်းချက် ပုဒ်မ ၂၈၈ ကို မည်သို့မည်ပုံ ပြင်ဆင်လိုကြောင်း အကျိုးအကြောင်း ဖော်ပြချက် နှင့်တကွ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) လေ့လာသုံးသပ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီကို တင်ပြဖို့ လိုအပ်တယ်လို့ ယူဆပါတယ်။ ဒါကြောင့် ပုဒ်မ ၂၈၈ မှာ ပါရှိတဲ့ ခရိုင်အဆင့်နှင့် မြို့နယ်အဆင့်တို့၏ အုပ်ချုပ်ရေးများကို နိုင်ငံဝန်ထမ်းများအား တာဝန်ပေးအပ်ဆောင်ရွက်စေရမည်ဆိုတဲ့ ပြဋ္ဌာန်းချက်အစား ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး များနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြှောက်စေရမည်ဟု ပြင်ဆင် အဆိုပြုချက်အား ဦးစိုင်းလှဖေ၏ အမည်ဖြင့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈) လေ့လာသုံးသပ်ရေး ပူးပေါင်း ကော်မတီသို့ တင်ပြပေးသွားမှာ ဖြစ်တဲ့အတွက် အဆိုကို လွှတ်တော်မှာ မှတ်တမ်းတင်ထားရှိဖို့အတွက် အကြံပြု လိုပါတယ်။

ဦးစိုင်းလှဖေ၊ ဟိုပန်မြို့နယ်မဲဆန္ဒနယ်အမှတ်(၂)။ ဥက္ကဋ္ဌကြီး၏ အကြံပြုချက်ကို သဘောတူ ပါတယ်။

ဥက္ကဋ္ဌ။ ပြည်နယ်လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ ခင်ဗျား။ ဦးစိုင်းလှဖေ၊ ဟိုပန်မြို့နယ် မဲဆန္ဒနယ်အမှတ် (၂)၏ “ ခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၊ မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများကို ပြည်သူများ၏ဆန္ဒနှင့်အညီ ရွေးချယ်တင်မြှောက်သည့် ဥပဒေဖြစ်ပေါ်လာနိုင်ရေး၊ ရှမ်းပြည်နယ်လွှတ်တော်က ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်သို့ အဆိုတင်သွင်းသွားသင့်ကြောင်း ” အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်းပြီး လွှတ်တော်ရဲ့ ဆန္ဒရယူမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုနှင့် စပ်လျဉ်း၍ မှတ်တမ်းတင်ရန် လွှတ်တော်မှ (သဘောတူပါသလားခင်ဗျား)။ (၃) ကြိမ် တိုင်တိုင်မေးပါသည်။

လွတ်တော်မှ သဘောတူပါသည်။

လွတ်တော်မှ သဘောတူပါသဖြင့် ဤအဆိုကို မှတ်တမ်းတင်ကြောင်း ကြေညာပါတယ်။